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Druhé zasedání Zastupitelstva Obce Ruprechtov 

13. 12. 2006 se konalo 2.zasedání Zastupitelstva Obce Ruprechtov. Kromě všech 
členů zastupitelstva se nikdo z občanů nezajímal o projednávané záležitosti. Mezi 
nejdůležitější  patřilo  schválení  jednacího  řádu  Zastupitelstva  Obce  Ruprechtov, 
rozpočtová opatření za rok 2006, která se týkala přijatých dotací, posílení rozpočtu 
Mateřské  a  Základní  školy,   přesunů  v jednotlivých  paragrafech  a  položkách 
schváleného rozpočtu. Dále byla schvalována pravidla rozpočtového provizoria na 
rok 2007 a rozpočtový výhled na rok 2009. Dalšími důležitými projednávanými 
body bylo:

 

 Obecně  závazná  vyhláška  Obce  Ruprechtov  č.  2/2006  o  poplatku  za 
odpady,  která  stanovuje  pro  rok  2007  poplatek  za  osobu  s trvalým 
pobytem ve výši 390,- Kč a pro objekt určený nebo užívaný k individuální 
rekreaci 430,- Kč 

 Úvěr  na  dofinancování  investiční  akce  „Změna užívání  budovy bývalé 
Základní školy na byty“ ve výši 7 500 000,- Kč s dalšími podmínkami od 
České spořitelny a. s. Dopracováním a uzavřením smlouvy byli pověřeni 
starostka a místostarosta 



 Smlouvy  o  poskytnutí  dotace  z rozpočtu  Jihomoravského  kraje  pro 
Jednotku sboru dobrovolných hasičů obce ve výši 40 000,- Kč s čerpáním 
do 30. 6. 2007 

 Žádosti  o  dotace  na  rok  2007  na  opravu  budovy  Obecního  úřadu  ze 
státního rozpočtu, na pokračování oprav doškové chaloupky z Programu 
obnovy  kulturních  památek  z rozpočtu  Jihomoravského  kraje  a  opravu 
střechy  kulturního  domu  z Programu  rozvoje  venkova  také  z rozpočtu 
Jihomoravského kraje 

 Příspěvek do rozpočtu Dobrovolného svazku obcí Drahanská vrchovina 
ve výši 30 000,- Kč a do knihovny Karla Dvořáčka ve Vyškově ve výši 
2 000,- Kč na nákup knih pro obecní knihovnu 

 Schválení  rozpočtu  Mateřské  školy  a  Základní  školy  v Podomí  na  rok 
2007 

 Jmenování  inventarizační  a  likvidační  komise  k inventarizaci  majetku 
obce k 31. 12. 2006 

 

Věříme, že závažnost projednávaných bodů osloví občany Ruprechtova, a že účast 
na  3.zasedání  Zastupitelstva  Obce,  které  se  bude  konat  koncem  března,  bude 
přiměřená projednávané problematice. Zamýšlené body programu:

 

 Schválení rozpočtu obce na rok 2007 

 Změna obecně závazné vyhlášky o odpadech 

 Inventarizace majetku obce za rok 2006 

 Předběžné projednání rozboru hospodaření obce na rok 2006 

 

Světlana Švarcová

 

 

Stavební komise 

Dnem 1. 1. 2007 vstoupil v platnost zákon č. 183/2006 o územním plánování a 
stavebním řádu – stavební zákon. Tímto datem pozbývá platnost stavební zákon č. 
50/1976 včetně všech doplňků a prováděcích vyhlášek.



Zákon  upravuje  podmínky  pro  výstavbu,  územní  plánovaní,  vliv  výstavby  na 
životní  prostředí  a  kvalifikační  požadavky pro územně plánovací  činnost.  Dále 
upravuje ve věcech stavebního řízení povolování staveb a jejich změn, terénních 
úprav, užívání a odstraňování staveb 

a pravomoci stavebních úřadů.

Tím dochází k podstatné změně ve věcech ohlášení a povolování drobných staveb 

a  stavebních  úprav,  které  od  1.  1.  2007  nebude  vyřizovat  stavební  komise 
Obecního úřadu Ruprechtov, ale stavební úřad ve Vyškově. Rovněž o kolaudaci 
staveb a stavebních úprav, které byly povoleny stavební komisí Obecního úřadu a 
nebyly  do  31.  12.  2006  zkolaudovány,  musí  občané  požádat  stavební  úřad  ve 
Vyškově.

 

Ing. Václav Cendelín

 

 

Naše studny a povolení 

Ve  sdělovacích  prostředcích  proběhly  informace  o  Zániku  platnosti  povolení 
k odběru  povrchových  a  podzemních  vod  a  vypouštění  odpadních  vod  do 
povrchových a podzemních vod k datu 1. 1. 2008. 

Podle ustanovení článku II bodu 2 zákona č.20/2004 Sb., kterým se mění zákon 
č.254/2001  Sb.,  o  vodách  a  o  změně  některých  zákonů,  ve  znění  pozdějších 
předpisů  (vodní  zákon),  zaniká  platnost  povolení  k odběru  povrchových  a 
podzemních  vod,  s výjimkou  povolení  k odběrům  podzemních  vod  ze  zdrojů 
určených  pro  individuální  zásobování  domácností  pitnou  vodou,  a  platnost 
povolení k vypouštění odpadních vod do vod povrchových nebo podzemních, která 
nabyla právní moci do 31. 12. 2001, nejpozději dnem 1. 1. 2008, pokud nezanikne 
uplynutím doby, na kterou je udělena, je-li tato doba kratší. Ustanovení § 9 odst. 

4 vodního zákona, kterým je dána možnost prodloužit tato povolení, tímto není 
dotčeno.

Tímto složitým výkladem zákona určitě nikdo z občanů nepochopí zda skutečně o 
povolení žádat nebo ne. Proto jsem připravila čtyři nejčastější případy, ve kterých 
se i ta Vaše studna určitě najde:

1)  Jsem  fyzická  osoba  nepodnikající  a  mám  u  své  nemovitosti  studnu 
postavenou někdy   kolem roku 1925. Musím žádat o nové povolení?

Nemusíte.  Odběr  podzemní  vody  ze  studny  vybudované  před  1.  1.  1955  se 
považuje za povolený, nehledě na to, že v listinné podobě žádné rozhodnutí vydáno 



být  nemuselo.  Pokud  zároveň  odběr  podzemní  vody  slouží,  podle  prohlášení 
odběratele,  k individuálnímu zásobování  domácnosti  pitnou  vodou,  považuje  se 
odběr za povolený i po 1. 1. 2008 a o žádné nové povolení není třeba žádat ani 
když se jedná o rekreační chatu nebo chalupu.

2)  Jsem  fyzická  osoba  nepodnikající  a  mám  u  své  nemovitosti  studnu 
postavenou v roce 1975. Žádné povolení k odběru nemám. Mám o něco žádat?

Odebírat podzemní vodu ze studny vybudované po 1. 1. 1955 lze pouze na základě 
platného  povolení  příslušného  vodohospodářského  orgánu  nebo  vodoprávního 
úřadu. Pokud o vydání povolení nebylo v minulosti požádáno a povolení nebylo 
vydáno je nezbytné co nejdříve o vydání povolení požádat pověřený obecní úřad, 
což  je  v našem  případě  Městský  úřad  Vyškov,  vodoprávní  úřad,  Nádražní  7, 
Vyškov. Pokud máte tento případ doporučuji před zahájením vyřizování navštívit 
pro upřesnění informací, které se týkají postupu zajištění potřebné dokumentace 
 výše uvedený vodoprávní úřad.

3)  Jsem  fyzická  osoba  nepodnikající  a  mám  u  své  nemovitosti  studnu 
postavenou  v roce  1995.  Vše  mám  řádně  povoleno,  musím  žádat  o  nové 
povolení?

Nemusíte  žádat  pokud  jde  o  odběr  určený  pro  individuální  zásobování  pitnou 
vodou. Za odběr podzemní vody ze zdroje určeného pro individuální zásobování 
domácnosti pitnou vodou se považuje odběr podzemní vody, u něhož je účelem 
nakládání z vodami odběr vody pro zásobování domácnosti pitnou vodou nebo je 
použita jiná formulace vyjadřující tento účel – uvedeno v platném povolení odběru 
podzemní vody. Není přitom podstatné zda se jedná o trvale obydlenou budovu, 
chatu či  chalupu. Pokud se tedy jedná o individuální zásobování pitnou vodou, 
platnost povolení dnem 1. 1. 2008 nezaniká.

4) Mám jako fyzická osoba nepodnikající zahradu u potoka a vodou zalévám 
přes léto zeleninu. Musím mít nějaké povolení?

Pokud  není  k odběru  povrchové  vody  –  např.  voda  v potoku,  rybníku  atd.  – 
využíváno zvláštní technické zařízení (čerpadlo), ale voda je odebírána třeba konví, 
pak řádné povolení není potřeba. Pokud je používáno technické zařízení, pak je 
třeba povolení příslušného pověřeného vodoprávního úřadu tedy MěÚ Vyškov  a to 
bez ohledu na množství odebírané vody. 

Tato omezení se nevztahují na odběry vody z veřejných vodovodů nebo vypouštění 
odpadních  vod  do  veřejných  kanalizací,  kde  potřebná  povolení  zajišťuje  jejich 
vlastník.

Řízení o vydání povolení k odběru podzemní vody, k odběru povrchové vody ani 
řízení  o  vydání  povolení  k vypouštění  odpadních  vod  nepodléhá  správnímu 
poplatku.



Všechny informace můžete zjistit na webových stránkách Ministerstva zemědělství 
www.zanikpovoleni.cz nebo  bezplatně  na  infolince  800 101 197 a  nebo  na 
vodoprávním úřadě  pověřeného  obecního  úřadu  MěÚ Vyškov,  Nádražní  7.  V 
současné době doporučuji vyčkat nejdříve na přelom měsíce března a dubna, kdy 
budou známy zpřesňující informace.

Světlana Švarcová

 

 

Komise pro životní prostředí 

Tato  komise  byla  nově  zřízena  při  zastupitelstvu  obecního  úřadu.  Ke  zřízení 
komise  vedly zkušenosti  z minulých  období,  ale  také  požadavky,  které  jsou na 
udržování zdravého životního prostředí kladeny.

Hlavní  činnost  komise  bude  převážně  zaměřena  na  oblasti  prevence.  To  je 
předcházení přestupkům a nesprávnému jednání ze strany občanů, ale také institucí 
v regionu  obce,  včetně  chatařské  oblasti.  Opakem  prevence  jsou  represivní 
opatření, tedy postihy za nedodržování zákonů a nařízení. Zde má komise určité i 
když omezené možnosti. Každý občan má samozřejmě právo v souladu s platnými 
zákony podávat stížnosti nadřízeným orgánům a institucím, na svoje náklady.

Komise uvítá názory a poznatky občanů, které budou projednány v zastupitelstvu 
obce. Obdobně bude naloženo s případnými stížnostmi.

 

V porovnání s okolím žijeme ve zdravém a hezkém prostředí. Jestli to bude platit 
také v budoucnu, záleží  mimo jiné také na nás občanech. V minulosti  bylo pro 
zdravé  životní  prostředí  v naší  obci  hodně uděláno,  a  jsou  obce,  které  by nám 
mohly  závidět.  Stačí  připomenout  kanalizaci  s čističkou,  vodovod,  plynofikaci 
obce, bezprašné vozovky a jiné. Další investice jsou v současné době závislé na 
množství finančních prostředků, které obec získá. Vzhledem k probíhajícím akcím, 
z nichž  největší  je  přestavba  školy,  jsou  možnosti  investování  do  životního 
prostředí značně omezené. Pokud by se organizovala brigáda, tak jak tomu bývalo 
v minulosti,  nikdo nepřijde. Obecnímu úřadu nezbývá než objednávat firmy, ale 
hlavně za všechny práce tvrdě zaplatit.

I  přes  uvedené  negativní  skutečnosti  nic  nebrání  nám,  občanům  naší  obce, 
abychom se přičinili  také sami. Udržovat pořádek kolem svého domu, starost o 
naše  pozemky  a  prostranství  by  mělo  být  samozřejmostí.  Pohled  na  pěkně 
upravený dům, zahrádku i chodník před domem určitě potěší.

http://www.zanikpovoleni.cz/


V zimním období je aktuální otázkou topení. Po zavedení plynu do naší obce byl 
velmi pěkný pohled na obec od lesa, směrem od Ježkovic. Z komínů se nekouřilo. 
V obci se lépe dýchalo 

a  všichni jsme byli  spokojeni.  Zavedení plynu a pořízení  plynového topení nás 
všechny stálo pěkné peníze. V současné době se situace změnila. Plyn několikrát 
značně podražil 

a z komínů se kouří znovu. Lidé se vrátili k topení dřevem a nekvalitním hnědým 
uhlím. Důvod je jediný. Topit plynem je drahé a ne každý si může dovolit vysoké 
finanční částky za plyn zaplatit. Nemůžeme nařizovat čím mají lidé topit a ceny 
plynu  neovlivníme.  Přesto  správné  seřízení  kotlů  za  účelem  dokonalejšího 
spalovaní nadělá podstatně méně kouře, než když je kotel špatně seřízen. Horší je 
skutečnost, že lidé pálí doslova vše, čeho se potřebují zbavit. Příkladem je pálení 
„PET“ lahví, ale také různých umělých hmot. Jedovatý plyn, který se valí z komína 
zamoří celou obec a škodí nám všem.

V obci jsou kontejnery,  do kterých je třeba prázdné „PET“ lahve odkládat.  Pro 
ostatní odpad, který nelze běžně odložit do popelnice, zabezpečuje obec kontejner. 
Tento kontejner bývá přistaven v objektu „Vodicovo“. Nebezpečný odpad je svážen 
přímo  firmou  Respono.  Přistavení  kontejneru  a  termín  svozu  odpadu  bývá 
vyhlášen v obecním rozhlase. Nic nebrání občanům takový materiál odevzdat a ne 
ho pálit v kamnech.

Jarní a podzimní období bývá ve znamení úklidu a hlavně pálení shrabaného listí. 
Nejlépe je využít zahradní odpad na kompost. Pokud však přece k pálení dojde, je 
třeba mít ohled také na ostatní občany, o protipožárních opatřeních ani nemluvě. 
Rozhodně není dobré pálit,  když vítr  kouřem zamoří  celou obec.  Všichni jsme 
radostí skoro bez sebe. Ještě více se v uvozovkách radují lidé, kteří právě pověsili 
čerstvě vyprané prádlo, mají otevřená okna, nebo se právě posadili k nedělnímu 
obědu. Věřím tomu, že občan, který smetí zapálil, by si po vyslechnutí všech titulů 
a nadávek, kterými ho lidé poctili, takovou činnost příště rozmyslel.

Pálení zahradního odpadu také asi úplně nezabráníme. O to více je třeba dbát na 
vzájemnou  ohleduplnost.  Hlídat  si  směr  větru,  někdy  je  to  náročné.  Pálení 
zrealizovat  v pracovní  den,  nejlépe  navečer.  Úplně  nejlepší  je  zahradní  odpad 
zakompostovat a nepálit vůbec.

 

Zdravé životní prostředí je jednou ze základních hodnot pro spokojený život našich 
občanů.  Je  to  široká  oblast  skutečností  a  problémů,  které  se  v uvedené  oblasti 
realizují. Většinu z nich neovlivníme, ale některé ovlivnit můžeme. Komise děkuje 
občanům, a  je  jich většina,  že jsou  k sobě  ohleduplní.  Ty ostatní  žádá,  aby  se 
polepšili.

 Mojmír Švarc



  Rozsvěcení vánočního ruprechtovského stromu 

1.  prosince  2006  jsme  jako  několik  posledních  let  rozsvěceli  vánoční 
ruprechtovský strom. Přestože mnohým mohl chybět sníh, počasí se nám docela 
vydařilo. Malým předvánočním dárkem nás potěšily jak děti ze základní školy, tak 
i ze školy mateřské pod vedením paní ředitelky Aleny Vykydalové. 

Přednesly  nám  několik  básniček  s vánoční  tématikou,  zahrály  na  flétničku  a 
zazpívaly  několik  písniček  a  na  závěr  pak  i  několik  koled  s reprodukovanou 
hudbou.  Mnoho  příchozích  také  ocenilo  výborné  občerstvení,  které  připravily 
členky kulturní komise Jaromíra Nejezchlebová a Světlana Tioková. A to nejen 
horký  čaj  a  svařené  víno,  ale  i  koláče  s tvarohem a  povidly.  Děkujeme  všem 
občanům  Ruprechtova  za  hojnou  účast  a  těšíme  se  na  setkání  u  dalších  akcí 
pořádaných kulturní komisí a Obecním úřadem Ruprechtov.

 

Světlana Tioková

 

 

IV. Obecní ples 

V letošním roce, právě v době sněhových kalamit, se v naší obci konal IV. Obecní 
ples. 

27. 1. 2007 nás zástupci Obecního úřadu Ruprechtov a kulturní komise přivítali 
v sále kulturního domu. Sál, který při této příležitosti sloužil k tanci a zábavě, byl 
letos krásně vyzdoben členkami kulturní komise. Postaráno bylo taktéž o drobné 
občerstvení a celou řadu nápojů.  Koho pak neuspokojil  otevřený bar  v přízemí 
kulturního  domu,   mohl  využít  spojovacích  dveří  do  restaurace  Pod  větrným 
mlýnem. 



K tanci i poslechu nám zahrála hudební skupina Prorock z Blanska a na programu 
bylo také předtančení klasických i latinsko-amerických tanců, o které se postarala 
taneční  škola H+L Vyškov.  Jako každý rok čekala na příchozí  bohatá tombola, 
kterou připravil  Obecní úřad ve spolupráci s celou řadou sponzorů. Zvláště těm 
z naší obce děkujeme, že se na tombole spolupodílí.  V letošním roce se poprvé 
objevil  na  plese  nový  systém  nabízených  losů  k tombole,  který  byl  kladně 
hodnocen.  Účast  i  přes  špatné  počasí  a  chřipkovou  epidemii  byla  lepší  než 
v minulém roce. 

Zveme všechny na příští již V. Obecní ples, který se bude konat 2. února 2008.

 

Světlana Tioková

 

 

Regiontour 2007  

11. – 14. 1. se uskutečnil v Brně Veletrh cestovního ruchu Regiontour 2007. Obec 
Ruprechtov se zúčastnila v rámci Mikroregionu Drahanská vrchovina. 



Všechny  propagační  materiály  o  Mikroregionu  Drahanská  vrchovina  byly 
zpracovány z dotace Evropské unie na projekt „ Toulky Drahanskou vrchovinou“. 
Z prostředků  dotace  bylo  hrazeno  také  pronajaté  místo  i  zhotovení  výstavního 
stánku  na  Regiontour  2007.  Významnou  návštěvou,  která  se  zajímala  o 
Mikroregion Drahanská vrchovina i jednotlivé obce byl hejtman Jihomoravského 
kraje Ing. Stanislav Juránek, hejtman Středočeského kraje Ing. Petr Bendl, senátor 
Ing. Ivo Bárek, starosta města Vyškov RNDr. Petr Hájek a starostové dalších obcí.

 

Světlana Švarcová

 

 

Valná hromada SDH 

3. 2. 2007 se konala výroční valná hromada Sboru dobrovolných hasičů. Tentokrát 
to byla také valná hromada okrsku, kde provedl hodnocení práce celého okrsku za 
rok 2006 Ing. Antonín Bastl.  Správu o činnosti  sboru přednesl  velitel  jednotky 
Vladimír Švarc. Valnou hromadu řídil starosta Sboru dobrovolných hasičů Milan 
Jelínek.  Účast  na  valné  hromadě,  a  to  jak  vlastních  členů  tak  členů  ostatních 
jednotek z Drnovic, Pístovic, Račic a Habrovan, byla velmi vysoká.

 

Světlana Švarcová

 

 

Kroužek při kulturní komisi 

24. 11. 2006 zahájil svou činnost kroužek při kulturní komisi. 



Jeho náplní je různá výtvarná činnost pro děti i jejich rodiče. Kulturní komise jej 
pořádá  vždy třetí  pátek  v měsíci  a  informace  o  tématu  a  přesném datu  konání 
naleznete ve skříňkách u obchodu a jsou také hlášena v místním rozhlase. Vedoucí 
kroužku, paní Jarošová, pro všechny příchozí vybírá taková témata, která osloví 
rodiče  i  děti,  a  krása  či  originálnost  konečného  výrobku pak  závisí  již  jen  na 
fantazii a zručnosti. Doposud se konali čtyři setkání a jejich náplní byla výroba 
adventních věnců, výroba drobných vánočních ozdob a dárečků, malování triček a 
výroba karnevalových masek. Srdečně zveme všechny občany, kteří mají zájem 
vyzkoušet své ruce i fantazii, a strávit se svými dětmi příjemný čas společnou hrou.

 

Světlana Tioková

 

Společenská kronika 

Životní jubilea v prvním čtvrtletí

 

Leden              Jaroslav Gottvald č.p. 95

Alžběta Gottvaldová č.p. 38

Stanislava Musilová č.p. 191

Radomila Kraváčková č.p. 53

Eliška Tomášková č.p. 79

 

Únor                Antonie Adamová č.p.71

Anna Grenarová č.p. 233

Jaromír Bílek č.p. 209

 

Březen             Hedvika Trávníčková č.p. 70

Jarmila Bílková č.p. 209

Věra Vágnerová č.p. 36

Josef Vágner č.p. 92

Bohumil Beneš č.p. 77



Marie Matějková č.p. 115

Věra Valová č.p. 212

Vítězslava Novotná č.p. 202

Pozvánky Obecního úřadu Ruprechtov 

11. 3. 2007                                    15:00 – 17:00   

Maškarní karneval Sněhurka a 7 trpaslíků

v sále Kulturního domu, organizuje DDM Vyškov

 

27. 3. 2007                                    19:00     

Veřejné zasedání zastupitelstva obce

zasedací místnost Obecního úřadu

 

31. 3. 2007                                    10:00  

Vítání občánků

zasedací místnost Obecního úřadu
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